

## Lumen

Selected Proceedings from the Canadian Society for Eighteenth-Century Studies  
Travaux choisis de la Société canadienne d'étude du dix-huitième siècle

LUMEN

## Preface

## Préface

---

Volume 16, 1997

Freedom and Boundaries  
Émancipation et frontières

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1012435ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1012435ar>

[See table of contents](#)

---

### Publisher(s)

Canadian Society for Eighteenth-Century Studies / Société canadienne d'étude  
du dix-huitième siècle

### ISSN

1209-3696 (print)

1927-8284 (digital)

[Explore this journal](#)

---

### Cite this document

(1997). Preface / Préface. *Lumen*, 16, v–v. <https://doi.org/10.7202/1012435ar>

## Preface/Préface

This volume consists of a selection of papers presented at the 1995 annual meeting of CSECS, held at Windsor, Ontario. The conference was made possible by the kind support of the University of Windsor, in particular, the President and Vice-President Academic, the Deans of Arts, Social Science, Law, and Graduate Studies and Research, the Humanities Research Group, the Department of English, and the Department of French. Special thanks are also due to Mr and Mrs Clifford H. Hatch. The conference could not have succeeded without the immense efforts and enthusiasm of many persons from the University, in particular the student helpers. The editors of this volume extend our heartfelt thanks to all those who have helped with its production — referees, contributors, and publishers — for both their efficiency and their patience.

\* \* \* \* \*

Ce volume comporte un choix de communications provenant de la réunion de la SCEDS qui a eu lieu à Windsor en 1995. Ce congrès a profité de l'appui de l'Université de Windsor, en particulier le Président, le Vice-président aux affaires académiques, les doyens des facultés des arts, des sciences sociales, du droit, et des études graduées et de recherches, ainsi que l'Humanities Research Group et les départements d'anglais et de français. Nous remercions en particulier Mr and Mrs Clifford Hatch. Le congrès n'aurait pas lieu sans les efforts et l'énergie de nombreuses personnes à l'Université, surtout les étudiantes auxiliaires. Les rédacteurs de ce présent volume voudront remercier chaleureusement tous ceux qui ont contribué à sa production — les lecteurs, les auteurs, les éditeurs — et nous voudrions exprimer en particulier notre vive reconnaissance à tous ceux-là touchant leur patience, efficacité, et grâce immense.